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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Bártfai-Mager Andrea, tárca nélküli miniszter 
(nemzeti vagyon kezeléséért felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan lehet, hogy a nyugdíjasok százmilliós értékben
nem vettek át rezsiutalványokat, és mi történt a megmaradt és eredetileg erre szánt 
forrással?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!

Múlt  év  őszén  a  kormány  úgy  döntött,  hogy  ha  már  a  nyugdíjak  leszakadtak  a  bérektől,  a
nyugdíjasok  legalább  valamilyen  módon  részesüljenek  a  gazdaság  eredményeiből,  méghozzá
rezsiutalvány formájában.

Az értesítési és küldési mechanizmus azonban hibás volt. Egy korábbi közérdekű adatigénylésből
lehet tudni, hogy 2019. szeptember 30-ig 48 171 rezsiutalványt nem vettek át, azokat a Magyar
Államkincstár részére visszaküldték. Ez azt jelenti, hogy 433 539 millió forint, vagyis majdnem
fél milliárd forint ragadt bent addig.

Azok  a  jogosultak,  akik  nem  vették  át  az  utalványt,  levélben  vagy  személyesen  a  Magyar
Államkincstár  nyugdíjfolyósító  igazgatóságához fordulhattak  volna  újraküldésért  még november
30-ig, de erről sokan egyáltalán nem tudtak, illetve sokakat félretájékoztattak.

A rezsiutalványok beváltásával is gond lehetett, hiszen február első napjaiban még kétmilliárd forint
értékű  utalvány  beváltásra  várt.  A  kormány  ezért  a  beváltás  határidejét  május  31-ig
meghosszabbította, korábbi kérdéseimet pedig elutasította azzal, hogy majd csak ezután a határidő
után állnak rendelkezésre adatok megválaszolni azokat. 

Kérem, tisztelt miniszter asszonyt tehát még egyszer, hogy válaszoljon a kérdéseimre:

1.) Nem merült-e fel a kormányban, hogy a fel nem vett rezsiutalványok számossága arra utal, hogy
adminisztratív, információs vagy fizikai problémákba ütközhettek a nyugdíjasok?



2.) Gondoltak-e arra, hogy hány nyugdíjas él olyan településen, ahol nincs Postahivatal? 

3.) Miért nem adtak hosszabb időt a felvételre? 

4.)  Miért  nem tájékoztatták  megfelelően  a  postai  dolgozókat,  illetve  az  érintetteket  a  felvételi
lehetőségekről, különös tekintettel arra, ha a Posta nem tudott először kézbesíteni és így újra kellett
volna kérelmezni a kiküldést? 

5.) Hány újraküldési kérelem érkezett be a Magyar Államkincstárba? 

6.) Összesen végül hány rezsiutalványt nem vettek át 2019. december 31-ig és milyen értékben? 

7.) Összesen végül hány rezsiutalványt nem váltottak be 2020. május 31-ig és milyen értékben? 

8.) A vélhetően többszázmillió forintot, ami megmaradt, a kormány a nyugdíjasok megsegítésére
fordítja? 

9.)  Milyen jogorvoslattal  élhet egy nyugdíjas, akit  a Posta félretájékoztatott  arról,  hogy meddig
lehet az újraküldést kérni? 

Várom válaszát.

Budapest, 2020.06.10.

Tisztelettel,

Schmuck Erzsébet,

(LMP)
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